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در حالی که فدراسیون والیبال هدف گذاری خود را موفقیت در جام جهانی اعلام 
کرده اســت، ســایر نمایندگان ایران در رویدادهای بین المللــی توفیق چندانی 

نداشتند و عملا تاکنون چهار تورنمنت فدای جام جهانی شده است.
رئیس فدراســیون والیبال با حمایت از ملی پوشــان و کادر فنی و گلایه از برخی 
انتقاد ها تاکید کرد: هدف اصلی والیبال در سال ۹۴ مسابقات جام جهانی است 
و رقابت های لیگ جهانی فرصتی است تا بازیکنان ایران به هماهنگی مطلوب 

برسند و استعدادهای جدید نیز محک بخورند.
محمدرضــا داورزنی این صحبت ها را در شــهریور ۹۳ عنوان کرد؛ روزی که تیم 
ملی والیبال ایران از صعود به دور دوم لیگ جهانی والیبال ناکام مانده بود. رئیس 
فدراسیون والیبال که از مدت ها قبل قول حضور تیم ملی در المپیک و همچنین 
کسب سکو در این مســابقات را داده بود، صراحتا از هدف گذاری برای موفقیت 

تیم ملی در جام جهانی خبر داد.
بــا توجه به موفقیت های والیبال ایران در ســال های گذشــته در لیگ جهانی، 
مسابقات قهرمانی جهان و همچنین با توجه به اهمیت حضور در المپیک چنین 
هدف گذاری منطقی به نظر می رســید. صعود والیبــال ایران به المپیک ۲۰۱۶ 
برزیل موفقیت چشمگیری است که می تواند نقطه عطفی در این رشته ورزشی به 
شمار بیاید. والیبال ایران برای کسب سهمیه المپیک دو مسیر مشخص پیش 
رو خواهد داشت. کســب مدال طلا و یا نقره جام جهانی و کسب عنوان بهترین 
تیم آسیایی در مسابقات انتخابی قاره ای می تواند ایران را به المپیک برساند. اگر 
چه مســیر دوم به نظر آسان تر است اما رئیس فدراســیون والیبال از همان ابتدا 

هدف گذاری خود و مجموعه اش را روی جام جهانی قرار داد.
با همین سیاست گذاری تیم ملی اصلی والیبال ایران در مسابقات قهرمانی آسیا 
شرکت نکرد تا ترکیب اصلی بازیکنان ایران بعد از لیگ جهانی استراحت کنند و 
برای جام جهانی آماده شوند. تیمی که هدایتش را پیمان اکبری بر عهده داشت، 

در آسیا دوم شد و عملا یک قهرمانی قاره ای در میزبانی ایران از دست رفت.
همچنین تیم زیر ۲۳ ســال ایران به دلیل در اختیار نداشــتن چند مهره کلیدی 
حاضر در اردوهای تیم ملی بزرگســال نتوانست در جمع چهار تیم برتر مسابقات 

جهانی جای گیرد.
تیم والیبال پیکان هم بدون در اختیار داشتن تمام مهره هایش در آسیا از قهرمانی 
و کسب ســهمیه مســابقات باشــگاهی جهان باز ماند. حال آنکه به گواه اکثر 
کارشناسان والیبال در صورتی که این سه تیم با ترکیب کامل خود راهی مسابقات 

می شدند، شانس بالایی برای موفقیت داشتند.
پیمان اکبری سرمربی جوان والیبال ایران که به طور هم زمان در پنج ماه نخست 
سال ۱۳۹۳ هدایت ۵ تیم را بر عهده گرفت، به جز قهرمانی در مسابقات زیر ۲۳ 
سال آسیا ، سایر تیم های تحت هدایت او در مسابقات بین المللی ناکام بود. البته 
او علاوه بر این ها هدایت تیم دانشجویان جهان را بر عهده داشت که در مسابقات 

یونیورسیاد پنجم شد.
رکوردی که پیمــان اکبری در هدایت پنج تیم در پنج رویداد بین المللی از خود به 
جای گذاشت، در تاریخ والیبال جهان کم نظیر است. در توانایی اکبری به عنوانی 
یک مربی توانا و آینده دار شکی نیست اما سپردن پنج تیم به یک سرمربی و اعزام 
ترکیب های نصفه و نیمه به مســابقات مختلف نشــان می دهد که فدراســیون 
والیبال ایران عملا برنامه ریزی و هدف گذاری مشــخصی روی کسب نتیجه در 
تورنمنت های یاد شده نداشت؛ مسابقاتی که می توانست علاوه بر کسب تجربه 
برای بازیکنان مختلف ایران و سرمربیان جوان ایرانی افتخارات زیادی به همراه 

داشته باشــد که عملا هیچ دستاورد چشمگیری نداشت. از سوی دیگر سپردن 
چند تیم به یک نفر از کارایی یک مربی کم می کند و نتایج ضعیف حتی ســابقه و 

کارنامه یک مربی را تحت تاثیر قرار می دهد.
داورزنی مثل همیشه با دفاع تمام قد از اکبری گفت: »پیمان اکبری و دستیارانش 
در راستای سیاست های راهبردی فدراسیون عمل کردند. ما نیازمند دادن فرصت 
به جوانان و امیدهای دیگری هستیم که میدان های جهانی را تجربه کنند. حضور 

چنین چهره های جدید در تیم امید بیانگر آینده بهتر برای والیبال ملی است.«
همان طور که پیش از این عنوان شد، مسئولان فدراسیون والیبال ایران تقریبا 
همه برنامه هــای خود را معطوف به موفقیت در جــام جهانی کردند. حتی لیگ 
جهانی ســال ۲۰۱۵ و جام واگنر را هم تدارکاتی برای هماهنگی بازیکنان برای 

حضور در جام جهانی دانستند.
رئیس فدراسیون والیبال در همین باره گفت: »ما امسال تیم را برای جا م جها نی 
آماده می کنیم. البته قهرمانی آسیا را هم پیش رو داریم، ولی اصل کار ما موفقیت 
در جا م جها نی اســت. امروز باید جواد معنوی نژاد و حســن صنوبر در کنار سایر 
بازیکنان تست شوند، محک بخورند و به آمادگی برسند. اگر قرار بود ما از کسب 
نتیجه  بترسیم والیبال به اینجا نمی رسید. من سعی کردم هیچ فشاری برای کسب 
نتیجه  روی تیم نباشد. بازیکن وقتی گمان کند که با یک باخت زیر سوال می رود 

نمی تواند نمایش خوبی داشته باشد.«
حــالا تیم ملــی والیبال ایران خــود را برای شــرکت در جام جهانــی ژاپن آماده 
می کند؛ جایی که در آخرین دوره مسابقات در بین ۱۲ تیم به رتبه نهم اکتفا کرد. 
موفقیت های تیم ملی والیبال ایران در پیروزی مقابل قدرت های جهان موجب 
بالا رفتن سطح انتظارها از تیم ملی شده است. در این میان سه باخت پیاپی تیم 
ملی ایران در جام واگنر به ویژه شکست مقابل ژاپن، حریف سنتی ایران در آسیا، 
موجب شــکل گیری موجی از انتقادها شــد و نگرانی هایی را از احتمال نمایش 

ضعیف تیم ملی ایران در ژاپن سبب شد.
اگر چه جام جهانی ژاپن آخرین فرصت برای کسب سهمیه المپیک ایران نیست 
و ملی پوشان ایران حتی در صورت ناکامی در این رقابت ها می توانند اردیبهشت 
ماه ســال آینده در انتخابی المپیک قاره ای شــانس خود را برای کسب سهمیه 
بیازمایند، اما با توجه به هدف گذاری فدراســیون والیبال و همچنین فدا شــدن 
چهار تورنمنت دیگر در سال ۱۳۹۴ برای موفقیت در جام جهانی، انتظار می رود 
تا ملی پوشان ایران مثل سال های گذشــته نمایش مقتدرانه ای در جام جهانی 
ارائه دهند چون والیبال ایران امسال برای کسب سهمیه المپیک، چند تورنمنت 
را فدا کرد. طلای قهرمانی آسیا، قهرمانی در باشگاه های آسیا، مدال بازی های 
دانشجویان جهان، مدال در مســابقات زیر ۲۳ سال جهان و لیگ جهانی همه 

فدای جام جهانی والیبال شد.
پس از عدم راهیابی تیم ملی زیر ۲۳ ســال ایران به جمع چهار تیم برتر مسابقات 
جهانی زیر ۲۳ سال جهان، رئیس فدراسیون والیبال اظهار داشت: »تیم های 
ملی نوجوانان، جوانان و امید و... همگی در خدمت پشــتوانه ســازی برای تیم 
ملی بزرگسالان هســتند. برخی ها که به دنبال بهانه برای انتقاد می گردند باید 
منطقی تر و حرفه ای تر به این موضوع نگاه کنند. کمی وسعت نگاه خود را بیشتر 
کنیم و فقط با نگاه مدال به هر مسابقاتی نگاه نکنیم. برای رسیدن به یک هدف 
بالا، می بایســت مسیر درست، هرچقدر هم که ســخت باشد را انتخاب کنیم و 
حتی برای آن بهای ســنگینی بپردازیم. مهم این هســت با صحیح ترین راه به 
هدفمان برسیم. اگر افق والیبال ایران به دنبال نتیجه گیری در رده های پایه بود، 
می توانستیم با ترکیب دیگری در مسابقات شرکت کنیم و بر خلاف سیاست های 
حرفه ای تیم های قدرتمند و صاحب ســبک والیبال دنیا اولویت اول را تیم ملی 
بزرگسالان نگذاریم و از بازیکنانی مانند میلاد عبادی پور و جواد معنوی نژاد در 

تیم ملی زیر ۲۳ سال استفاده کنیم.«

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

گلباران بتیس 
رئال بنیتس در اولین بازی 
خانگی فصل بتیس را با پنج 
گل از پیش رو برداشت. اولین 
بازی فصل جاری بود که گرث 
بیل در آن خوش درخشید و 
دو گل از پنج گل تیمش را به 
ثمر رساند.

تیتر دو

 دعوت از بازیکن، 
 قبل از انتخاب سرمربی!

کمیته فوتســال اســامی ۲۵ بازیکن دعوت شده به 
اردوی تدارکاتی را اعلام کرد. بازیکنان دعوت شــده 
به اردوی تدارکاتی تیم ملی فوتسال از ۲۱ شهریور در 
کمپ تیم های ملی آغاز می شود. اسامی ملی پوشان 

به شرح زیر است: 
علی اصغر حسن زاده، ابوالقاسم عروجی، محمدرضا 
سنگ سفیدی، سعید عباسی، محمد زارعی، حسین 
طیبی، حمید احمدی، علیرضا وفایی، مســلم اولاد 
قباد، محمد صفری، فرهاد توکلی، مجید حاجی بنده، 
احمد اســماعیل پور، مهدی جاوید، محمد طاهری، 
میثم خیام، محمد کشاورز، محمد شجری، علیرضا 
صمیمی، ســپهر محمدی، مصطفی نظری، قدرت 
بهادری، مصطفی طیبی، مهدی مصطفایی و سعید 

افشار.
ملی پوشــان باید بعدازظهر روز جمعه ۲۰ شهریورماه 
خود را به کادر فنی معرفی کنند. سیدرضا افتخاری، 
رئیس کمیته فوتســال گفــت: اردوی تدارکاتی تیم 
ملی فوتبــال به منظور آمادگــی بازیکنان و برگزاری 
دو بازی دوســتانه با تیم های ایتالیا و روســیه برگزار 
می شود. تیم روســیه ۱۷ مهرماه یک دیدار دوستانه 
با تیم ملی فوتســال ایران برگزار خواهد کرد و سپس 
بازیکنان ایــران در تاریخ ۲۷ مهرمــاه به مصاف تیم 
ایتالیا می روند. وی درباره کادر فنی تیم ملی فوتسال 
گفت: تا بعدازظهر امروز یکشنبه هشتم شهریورماه 
وضعیت کادر فنی تیم ملی فوتسال مشخص خواهد 
شد تا بازیکنان با از ســر گیری تمرینات خود به اوج 
آمادگی برســند و برای حضور در مســابقات پیش رو 

آماده باشند.

نیمار: از بارسلونا جدا 
نخواهم شد

نیمار، ســتاره بارســلونا به هواداران این تیم اطمینان 
داد کــه قصد جدایی از جمع آبی اناری ها و پیوســتن به 
منچستر را ندارد. ستاره ۲۳ساله موفق شد پس از پشت 
سر گذاشتن دوران بیماری، روز گذشته در پیروزی ۰-۱ 
بارسا مقابل مالاگا به ترکیب تیم برگردد و پس از بازی، 
خیال هواداران از بابت ماندنش را راحت کرد. او گفت: 
»بارسایی ها می توانند آرام باشند. وقتی چنین چیزهایی 
می شنوم، به آن ها فکر نمی کنم. فقط می شنوم و آرامشم 
را حفظ می کنم. من در بارســا به همراه هم تیمی هایم 
خوشحالم«. نیمار ادامه داد: »ما می توانیم فصلی عالی 
پیش رو داشته باشــیم. نمی دانم می توانیم آمار گلزنی 
خیلی خوبی داشته باشیم یا نه ولی تلاشمان را خواهیم 

کرد. ما برای تیممان جام می خواهیم.«

 مولر: فان خال تماسی 
با من نگرفت

توماس مولر، هافبک بایرن مونیخ، ارتباط با فان خال 
برای انتقال به منچستریونایتد را تکذیب کرد. یونایتد در 
هفته های اخیر، پیشنهاداتی نجومی برای جذب مولر 
به باشگاه بایرن مونیخ ارائه کرده که مورد قبول باشگاه و 
بازیکن قرار نگرفته است. حال مولر عنوان کرد که مربی 
سابقش که او را از تیم های پایه بایرن به تیم اصلی رساند، 
تماسی با او نگرفته است. او گفت: ملوئیس فان خال 
با من تماسی نگرفت و چیزی درباره انتقال به منچستر 
نمی دانم«. یونایتد پس از شکســت در جذب پدرو، به 
دنبال جذب توماس مولر بود که پیشنهادات آن ها توسط 
بایرن مونیخ رد شد. پس از رد پیشنهادات، یونایتد به سراغ 
هدف قدیمی خود یعنی گرت بیل رفت که مثل هر بار، 
پیشنهاد شیاطین سرخ برای بیل هم توسط رئال رد شد.

رد احتمال پیوستن زلاتان و 
ویتسل به میلان

آدریانــو گالیانی، نایب رئیس میــلان، احتمال جذب 
زلاتان ابراهیموویچ، ستاره تیمش را رد کرد و همچنین 
پروسه انتقال اکســل ویتسل را بسیار سخت دانست. 
روســونری از ابتدای نقل و انتقــالات به دنبال جذب 
ابراهیموویچ بوده و مهاجم سوئدی در ابتدا، علاقه خود 
را به ترک پاریس اعلام کرد. با این حال، گالیانی احتمال 
بازگشت ایبرا را که بین سال های ۲۰۱۰ تا ۲۰۱۲ برای 
میلان بازی کرد را رد کرد. او گفت: »این موضوع بسته 
شده است، زلاتان در پاریس می ماند«. ویتسل که در 
آستانه ترک زنیت است، از تیم های تاتنهام و یوونتوس 
پیشنهاداتی در اختیار دارد و گالیانی، احتمال پیوستنش 
به میلان را بسیار پایین دانست. او گفت: »می دانم که 
ویتسل دوست دارد به میلان بپیوندد ولی جذب او برای 

تیم ما خیلی سخت خواهد بودم«.

رونالدو: می ترسم جوانمرگ 
شوم

بازیکن سرشناس فوتبال جهان گفت: ترسم این است 
که جوان بمیرم. ســعی می کنم کارهای طبیعی انجام 
بدهم و با خانواده ام باشــم، با دوستانم، با پسرم. سعی 
می کنم تا آنجا که ممکن است نرمال باشم. این بازیکن 
سرشناس که پدر یک پسر پنج ساله است می گوید برایش 
در زندگی هیچ چیز از خانواده و دوستانش مهم تر نیست. 
در نتیجه آرزوی او این است که شاد و طولانی زندگی کند 
و زندگی را با دورو بری ها و البته فوتبال بگذراند. این بازیکن 
که ســه بار توپ طلا را گرفته به نشریه »لیبرو« گفت: 
نمی خواهم جوان بمیرم. این بزرگ ترین ترسم است. دلم 

می خواهد وقتی ۸۰ یا ۹۰ سالم بود، از دنیا بروم.

آقای شماره هفت
حاشــیه های بازی خیریه ســتارگان ایران و جهان همچنان ادامــه دارد. از ماجرای 
دســتگیری مردی که در فرودگاه به روبرتو کارلــوس پس گردنی زده تا کارگردانی که 
اعتراضش را به زمین مسابقه آورده بود. اما این همه ماجرا نیست. در رختکن مسابقه 

شــد که نهایتا منجر به هم اختلافی میان فرهاد مجیدی و خداداد عزیزی ایجاد 
ماجرایی که خداد این شــد تا فرهاد با دلخوری ورزشــگاه را ترک کند. 
واقعیت )با توجه هــم آن را تکذیب نمی کنــد. نزدیك ترین روایت به 
اســت که خداداد به تعداد کساني که این روایت را تایید کرده اند( این 
به فرهاد گفته عشــق عکسي و وقتي سه- هیچ 
عقب هســتیم قیچي مي زني و مجیــدي از این 
حرف عزیزي دلخور شده و بین دو نیمه کیف خود 
را برداشته و رفته است. البته فرهاد در رختکن به 

علي پروین گفته پایم درد مي کند، پرواز دارم و باید 
بروم. او قبل از همه این ها، وقتی داشت به رختکن 

می آمــد، پیراهنش را هم به یک هوادار بخشــید تا 
هواداران بدانند او برای شروع نیمه دوم در زمین نیست.

نگرانی برای والیبال
اتفاقات رخ داده در چند وقت اخیر همه هواداران والیبال را نگران کرده است

وقتی صحبت از تیم ملی گوام می شود، بسیاری این تیم را 
با شکست های سنگین مثل ۱۶-۰ مقابل تاجیکستان در 

سال ۲۰۰۰ و ۲۱-۰ مقابل کره شمالی در سال ۲۰۰۵ 
به یاد می آورند.  گری وایت، مربی انگلیسی که سال 
۲۰۱۲ هدایت گوام را بر عهده گرفت، تجربه عجیبی 
در این کشور سپری کرده و تغییرات قابل توجهی در 
تیم ملی گوام نیز به وجود آورده است. او در مصاحبه 
با گاردین درباره کودکی اش و اولین حضورش در گوام 
گفت: »من در ساوتهمپتون و بین مردم عادی بزرگ 
شدم ولی این را نمی خواستم. به خاطر دارم که روی 
چمن ها دراز می کشیدم و هواپیماها را نگاه می کردم 
که به خارج انگلیس پرواز می کردند و دوست داشتم 
بدانم کجــا می روند. گوام تحت قلمرو آمریکاســت. 

وقتی ســال ۲۰۱۲ به این کشــور آمدم، مامــور مهاجرت 
فرودگاه از من ســوال کرد که هدف شــما از سفر به اینجا 
چیست و من با افتخار پاســخ دادم که من سرمربی جدید 
تیم ملی فوتبال گوام هستم و به این موضوع دقت نکردم 
که با جثه کوچکم چطور می توانستم در NFL )لیگ راگبی 
آمریکا( بازی کرده باشم. به خاطر نداشتم که آمریکایی ها 
به راگبی، فوتبال می گویند و بــه همین خاطر نیز جریمه 
شدم.« گوام در طول سال های اخیر به حدی خوب ظاهر 

شده که این کشور می تواند یک الگو برای دیگرکشور هایی 
با جمعیت کمتر از ۲۰۰هزار نفر باشد. وایت ادامه داد: »در 

طول دو سالی که من اینجا هستم، از رتبه ۱۹۶ به رتبه ۱۴۶ 
صعود کرده ایــم و بالاتر از تایلند و هنگ کنگ هســتیم. 

هدف ما دو رقمی شدن و ادامه دادن به این روند است.«
وایــت گفت: »امکانات بــه اندازه دیگر کشــورهای دنیا 
خوب بود ولی ایمانی وجود نداشــت. آن ها سالیان سال 
شکست خورده بودند و به شکســت های سنگین عادت 
کرده بودند. ما بهترین بازیکنان برای گوام را پیدا کردیم. 
انتقال بســیاری از بازیکنان ما به تیم های آمریکایی کار 

سختی بود زیرا آن ها خود را باخته بودند و به نتایج ضعیف 
و تحقیر آمیز عادت کرده بودند ولی حالا بیشتر بازیکنان 
ما در لیگ های حرفه ای بازی می کنند. ما تفکرات 
و آماده ســازی برای بازی ها را دچــار تحول کردیم. 
انتخاب هایمان محدود اســت ولی بازیکنان باید در 
هر بازی خوب بازی کنند. کمی خســته کننده است 
ولی نتیجه گرفته ایم. گاهی می بینم که مربیان رفتار 
ســردی با بازیکنان دارند ولی بــا بازیکنان باید مثل 
انسان های عادی رفتار کرد. چیزهای کوچکی مثل 
تبریک تولد وقتی که آن ها در آمریکا هســتند و شما 
در گوام، تاثیــر زیادی دارد. آن ها علاقه مند به بازی 

کردن برای گوام می شوند.«
هدف وایت، سطح اول فوتبال انگلیس نیست بلکه 
او می خواهد فعلا در تیم های کره، ژاپن و چین مربی گری 
کند ولی هدف بلند مدتش، بازگشــت بــه انگلیس خواهد 
بود. او در این رابطه گفت: »دوست دارم برگردم و به مردم 
ثابت کنم که چه توانایی هایی دارم. چرا باشگاه ها کسی را 
که به دنبال اثبات هدفی اســت به خدمت نمی گیرند؟ آیا 
این موضوع به نفع باشــگاه و هواداران نیست؟ در نهایت 
من انگلیسی هستم و دوست دارم سرمربی تیم ملی کشور 

خودم باشم تا کشورهای دیگر.«

چگونه گری وایت، گوام را متحول کرد؟

ورزش


